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• “Introduire la Conciliation en droit du Travail au Centre d’Arbitrage, de Médiation et de 
Conciliation de la Chambre de Commerce et d’Agriculture de Dakar”, Performance Magazine, 

November to December 2000. 

• “Women and Access to Justice”, Le Diplomate, 15 December to 15 January 2000. 

• “Rôles du Pouvoir Judiciaire dans les Nouvelles Démocratie Africaines”, Le Diplomate, 15 May to 
15 June 1999. 

• “Transparence et Régularité dans le processus électoral au Sénégal”, Le Diplomate, 15 February to 
15 March 1999.� 
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• Islam and International Humanitarian Law (2004). 

• Comparative Study on how Juveniles are handled by International Criminal Courts (2004). 

• Criminal Liability of Juveniles involved in the commission of the Crimes targeted by International 
Criminal Laws  (2004). 

• The Youth and the Laws in Senegal (1999). 

• Guide de Procédure de Conciliation (1994). 

• Structural Adjustment Programs, A Critic to deal with Poverty (1991). 

• The right to die (1991). 

• Le Principe de l’Indivisibilité de l’Aveu judiciaire (1984). 

• La Protection des Consommateurs au Sénégal (l982). 
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• The most serious crimes which face our world today: context and description – The Hague, 
Netherlands, 26-27 October 2007.  

• Ethics Conference, Florence, Italy, 7-9 December 2006: Training of Judges and Prosecutors in 
Senegal. 

• “Protection des droits humains dans la lutte pour la prévention de la mortalité maternelle” 
(Protection of Human Rights in the Campaign for the Prevention of Maternal Mortality), Abidjan, 

Côte d’Ivoire, March 2002. 

• Criminal Justice and Crime Prevention, Seoul, South Korea, October 2001: “Criminal Justice and 
Crime Prevention in Senegal”. 

• The African Commission for Human and Peoples’ Rights, Dakar, Senegal, September 1999: “The 
Right to a Fair Trial”. 
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• Dakar, Senegal, February 2006 - La loi et le HIV/SIDA (The law and HIV/AIDS). 

• Dakar, Senegal, November 2000 - Typologie, prévention, gestion et règlement des conflits 
(Typology, prevention, management and resolution of conflicts). 

• Dakar, Senegal, May 1998 - Les créances de salariés et les procédures simplifiées de recouvrement 
des créances (Debts of wage-earners and simplified debt recovery procedures). 

• Dakar, Senegal, August 1998 - La Justice du future (The justice of the future). 

• Lisbon, Portugal, May 1997 - La lutte contre la corruption en matières économique et financière au 
Sénégal (Fighting Corruption in Economic and Financial Management in Senegal). 

• Accra, Ghana, November 1994 - Démocratie et règlement des conflits au Sénégal (Democracy and 
conflict resolution in Senegal). 



• Dakar, Senegal, March 1997 - L’arbitrage, la conciliation et la médiation au Sénégal (Arbitration, 
Conciliation and Mediation in Senegal). 

• Madrid, Spain, August 1997 - Les origines des Etats modernes en Afrique: prévention, gestion et 
règlement des conflits (The Origins of Modern States in Africa: Prevention, Management and 

Settlement of Conflicts). 

• Dakar, Senegal, July 1997 - La Charte Africaine des Consommateurs (The African Consumers’ 
Charter). 

• Dakar, Senegal, April 1997 – Conciliation in Labour Law in the field of insurance within the 
airbitration, mediation and conciliation Centre of the Chamber of Commerce, Industry and 

Agriculture of Dakar. 

• Dakar, Senegal, November 1993 - Pour une alternative de procédure en matière de licenciement 
pour motif économique (Alternative procedure for economic layoffs). 

• Saint Louis, Senegal, December 1992 - Les enjeux du recours à l’appareil judiciaire (The risks of 
recourse to judicial settlement). 

• Dakar, Senegal, March 1992 - Les relations entre les banques et leur clientèle au Sénégal 
(Relations between banks and their clients in Senegal). 

• Washington, DC, May 1991 - Considerations on the modification of the Senegalese labor code. 

• Washington, DC, May 1991 - The Social Dimension of Structural Adjustment Programs. 

• Dakar, Senegal, April 1989 - Les Tribunaux du Travail au Sénégal (Labour Tribunals in Senegal). 
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• Droits Humains et Prévention de la Mortalité maternelle, Abidjan, Côte d’Ivoire, March 2002. 

• Criminal Justice and Crime Prevention, Seoul, Republic of Korea, October 2001. 

• Evaluation des Conférences nationales et autres processus de transition politique en Afrique, 
Cotonou, Benin, February 2000. 

• Les Manœuvres pour le Renforcement des Capacités Africaines de Maintien de la Paix 
(RECAMP), Libreville, Gabon, 27 and 28 January 2000. 

• First meeting of Foreign Ministers of the ECOWAS Council for Mediation and Security, Bamako, 
Mali, 29 December 1999. 

• La Cour de Justice de l’UEMOA, ses rapports avec les juridictions nationales, Dakar, Senegal, 21 
and 22 December 1999. 

• Seminar for High-Ranking Officials of the Centre for Strategic Studies in Africa, Dakar, Senegal, 
1 - 12 November 1999. 

• Institutionalisation de la Démocratie en Afrique (Coalition mondiale pour l’Afrique),       Dakar, 
Senegal, 29 - 30 October 1999. 

• Le droit à un procès équitable en Afrique, Dakar, Senegal, 9 - 11 September 1999. 

• Problématique de l’indépendance du pouvoir judiciaire en Afrique, Ndjamena, Chad, May 1999. 

• Access to justice and fair trial, Johannesburg, South Africa, 11 - 13 December 1998. 



• La création d’une Cour pénale internationale, Dakar, Senegal, 5 - 6 February 1998. 

• Tendances africaines actuelles, Madrid, Spain, August 1997. 

• Lutte contre la corruption dans la gestion économique financière, Lisbon, Portugal, May 1997. 

• Lutte contre la criminalité transnationale organisée et la corruption, Dakar, Senegal, July 1997. 

• L’Etat africain à l’aube du troisième millénaire, Dakar, Senegal, April 1997. 

• Judicial Reform Roundtable II, Williamsburg, Virginia, 19 - 22 May 1996. 

• Global Peace and Conflicts Resolution, Accra, Ghana, 21 - 23 November 1994. 

• Art de gouverner et processus de développement économique et social, Dakar, Senegal, 24 - 26 
April 1992. 

• Restructuring Industrial Enterprises, Washington, D.C., 11 - 15 March 1991. 

• Debt, Poverty, Equity, Global Challenges, Local Solutions, Washington and Minneapolis, 
December 1990 and June 1991. 
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